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Vragen	 over	 resultaten	 Woononderzoek	 Nederland !
Geacht college, !
Op 7 april zijn de resultaten van het driejaarlijks Woononderzoek Nederland van het CBS 
gepubliceerd[1]. Hieruit blijkt dat steeds meer huurders in een te dure woning wonen. We hebben geen 
reden om aan te nemen dat dit in Zaanstad heel anders is. Inmiddels is de gemiddelde huurder nu 39% 
van zijn inkomen kwijt aan woonlasten, de 520.000 'te duur wonende scheefwoners' zelfs de helft van 
inkomen. Dit mede door het dalen van inkomens en stijgen van huren. Een grote groep huurders houdt 
zo, na betaling van hun vaste lasten, te weinig over om fatsoenlijk van rond te komen. !
De uitkomsten van dit onderzoek zijn opmerkelijk,omdat het college keer op keer aangeeft dat Zaanstad 
teveel 'goedkope' woningen zou hebben. De SP heeft hier de volgende vragen over. !
1. Hoeveel huurders in Zaanstad zijn op basis van de criteria uit dit Woononderzoek dure scheefwoners? 
2. Er van uit gaande dat ook in Zaanstad veel huurders duur scheefwonen, hoe verklaart de wethouder 
het hoge percentage dure scheefwoners en de daarbij horende hoge woonquote voor huurders, met 
name sociale huurders, in Zaanstad? 
3. Op welke wijze verhoudt dit hoge percentage dure scheefwoners zich tot de bewering van de 
wethouder dat Zaanstad een overschot aan 'goedkope' woningen zou hebben? 
4. Vooralsnog is het beleid op het tegengaan van scheefwonen voornamelijk gericht op het terugdringen 
van het aantal goedkope scheefwoners. Heeft de wethouder ook plannen het hoge percentage dure 
scheefwoners terug te dringen? Zo ja, wat zijn deze plannen en op welke manier worden deze 
verwezenlijkt? 
5. De wethouder heeft zich mede ingezet voor het toevoegen van meer woningen in het midden- en dure 
segment (boven de aftoppingsgrens). Is de wethouder het met ons eens dat uit de resultaten van het 
Woononderzoek blijkt dat deze woningen in toenemende mate bezet worden door mensen die eigenlijk 
in aanmerking zouden komen voor een sociale huurwoning? Zo nee, waarom niet? 
6. Gaat de wethouder er, niet alleen voor nieuwe huurders (middels passend toewijzen), maar ook voor 
huidige huurders voor zorgen dat de hoogte van hun woonlasten beter aansluit bij hun inkomen? Zo ja, 
op welke manier? 
7. Is de wethouder het met ons eens dat een maximaal aanvaardbare woonquote noodzakelijk is en 
gaat de wethouder zich hier voor inzetten? Zo nee, waarom niet? !
Noot 
[1] http://www.aedes.nl/binaries/downloads/hervorming-woningmarkt/20160407-wonen-in-beweging.pdf !
Voor de spoedige beantwoording van de vragen danken wij u bij voorbaat. !
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